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Előterjesztés 

a Közgyű lés részére 

Tisztelt Közgyűlés! 

A helyi önkormányzati képviselők és a polgármesterek 2019. évi általános választását követően több 

megállapodás született a Kormány, a Fővárosi Önkormányzat és Ferencváros Önkormányzata között a 

Nemzeti Atlétikai Központ létrehozásával és az idei atlétikai világbajnokság megrendezésével 

összefüggésben. Ezen megállapodások kiterjedtek különösen a ferencvárosi szabadidő- és sportpark 

kialakítására az (akkor még csak tervezett) atlétikai stadionban és környékén, valamint az Egészséges 

Budapest Program évi tízmilliárd forint állami támogatására öt éven keresztül. 

A Fővárosi Közgyűlés az 1091/2019. (11.27.) számú határozatában rögzítette, hogy a Nemzeti Atlétikai 

Központ létrehozásával és az atlétikai világbajnokság megrendezésével összefüggésben elengedhetetlennek 

tartja, hogy 2020-2024. években az Egészséges Budapest Program keretében a Kormány – a fekvőbeteg-

ellátásban tervezett fejlesztéseken felül – legalább 50 Mrd Ft-ot fordítson a Fővárosi Közgyűlés által 

meghatározott egységes szempontok figyelembevételével a kerületi önkormányzatok egészségügyi alap- és 

szakellátási fejlesztéseinek támogatására. A Kormány a 2023. évi IAAF Atlétikai Világbajnokság 

megrendezése és az atlétikai központ megvalósítása érdekében szükséges további feladatokról szóló 

1819/2019. (XII. 30.) Korm. határozat 4. pontjában elfogadta és támogatólag megerősítette ezt a fővárosi 

közgyűlési határozatot. 

Az egészséges Budapest Program keretében az éves tízmilliárd forintos keret felosztásáról a 2020. és a 2021. 

évben egyetértés jött létre a Főváros és a Kormány között. A 2022. és a 2023. évi tíz-tíz milliárd forintos 

keretösszeg felosztásáról azonban – mandátummal rendelkező kormányzati partner hiányában – még az 

egyeztetések sem kezdődtek el. Ez önmagában is a 2019-ben kötött megállapodás megsértését jelenti, de 

különösen nehéz helyzetbe hozza azokat a kerületi önkormányzatokat, akik az EBP keretében tervezett, de 

többéves fejlesztéseiket megkezdték. 

Sajnálatos módon azt kell megállapítanunk, hogy a ferencvárosi fejlesztések elmaradása és az EBP források 

visszatartása a két önkormányzat és a kormány közötti megállapodások egyoldalú kormányzati felbontását 

jelentené, amely értelemszerűen magával vonná az atlétikai világbajnokság megrendezése mögötti budapesti 

és ferencvárosi támogatás, vagyis a széles politikai konszenzus megszűnését. 

Felelős városvezetőként ilyen helyzetben nem tehetünk mást, mint hogy a tiltakozásunk lehető 

leghatározottabb artikulálására használjuk fel a világbajnokság biztosította nyilvánosságot. A 2019-ben kötött 

megállapodásban szereplő fejlesztések nélkül az új atlétikai stadion hosszú távon is hasznos városfejlesztési 
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és rehabilitációs hatásai elmaradnának, ezért azok közös megünneplése helyett óhatatlanul a kormány 

szószegése, valamint a világbajnokság megrendezése körüli társadalmi, urbanisztikai és politikai feszültségek 

kerülnének középpontba. Ez feltételezhetően rossz hatással lenne a későbbiekben Magyarországon 

megtartani tervezett jelentős sportesemények társadalmi támogatottságára és rendezési esélyeire is. 

Nincs még késő ahhoz, hogy valódi kormányzati szándék esetén a korábbi egyetértés helyreállítható, valamint 

a közvélemény előtt is megfelelően demonstrálható legyen. Szükségesnek tartjuk ezért, hogy a kormányzat a 

lehető leghamarabb gondoskodjék arról, hogy a későbbi kedvezőtlen változtatás lehetőségét kizáró módon, 

jogi és politikai garanciákkal megerősítve, egészen bizonyosan megvalósuljanak a 2019-ben tett kormányzati 

vállalások, ennek keretében kiemelten haladéktalanul kezdődjenek valós tárgyalási mandátummal 

rendelkező, magas szintű kormányzati vezetővel érdemi egyeztetések a budapesti önkormányzatok részére 

az Egészséges Budapest Program keretében folyósítani vállalt, hiányzó (a 2022., a 2023. és a 2024. évre 

vonatkozó, éves 10-10 milliárd forint összegű) kormányzati támogatások ütemezéséről és folyósításának 

módjáról. Ezen belül a folyamatban levő kerületi beruházások esetében szükségesnek tartjuk a támogatói 

okirat olyan időben való kiállítását, ami a beruházás ütemezett befejezését nem veszélyezteti. 

Kérjük a Tisztelt Közgyűlést, hogy az előterjesztést megtárgyalni és a határozati javaslatot elfogadni 

szíveskedjen. 

Döntési  javaslat 

A Fővárosi Közgyűlés úgy dönt, hogy: 

1.  

ismételten megerősíti az 1091/2019. (11.27.) Főv.Kgy. határozatban foglaltakat, amely szerint a Nemzeti 

Atlétikai Központ létrehozásával és az atlétikai világbajnokság megrendezésével összefüggésben 

elengedhetetlennek tartja, hogy 2020-2024. években az Egészséges Budapest Program keretében a Kormány 

– a fekvőbeteg-ellátásban tervezett fejlesztéseken felül – legalább 50 Mrd Ft-ot fordítson a Fővárosi Közgyűlés 

által meghatározott egységes szempontok figyelembevételével a kerületi önkormányzatok egészségügyi alap- 

és szakellátási fejlesztéseinek támogatására, 

2.  

az atlétikai világbajnokság megrendezése mögötti budapesti és ferencvárosi támogatás, vagyis a széles 

politikai konszenzus helyreállítása érdekében szükségesnek tartja, hogy haladéktalanul kezdődjenek valós 

tárgyalási mandátummal rendelkező, magas szintű kormányzati vezetővel érdemi egyeztetések a budapesti 

önkormányzatok részére az Egészséges Budapest Program keretében folyósítani vállalt, hiányzó (a 2022., a 

2023. és a 2024. évre vonatkozó, éves 10 milliárd forint összegű) kormányzati támogatások ütemezéséről és 

folyósításának módjáról, 




